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بررسي وضعيت فرهنگي كشور در جلسه مجلس

از ساختمان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي تا ساختمان مجلس شوراي اسلامي كه هر دو در ميدان بهارستان تهران واقع

شدهاند تنها يك خيابان فاصله است؛ مسير كوتاهي كه ديروز صبح سيد محمد حسيني براي پاسخگويي به سوالات

نمايندگان مردم پيمود.

لاريجاني: وزارت ارشاد نظرات ناصحانه نمايندگان مردم را با جديت دنبال كند
بررسي وضعيت فرهنگي كشور در جلسه مجلس

از ساختمان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي تا ساختمان مجلس شوراي اسلامي كه هر دو در ميدان بهارستان تهران واقع شدهاند تنها
يك خيابان فاصله است؛ مسير كوتاهي كه ديروز صبح سيد محمد حسيني براي پاسخگويي به سوالات نمايندگان مردم پيمود.

نارضايتي از توليد فيلمهاي سينمايي با ديالوگ نامناسب، اجرا نشدن مصوبه شوراي عالي انقلاب فرهنگي درباره حجاب و عفاف،
حضور ضعيف ايران در نمايشگاه بينالمللي كتاب فرانكفورت، چرايي رياست اسفنديار رحيممشايي بر كميسيون فرهنگي دولت،
كمكاري در مقابله با ماهوارهها، قاچاق فيلمهاي سينمايي و توليدات نامناسب شبكه سينماي خانگي، كمرنگ شدن زبان فارسي در
فضاي شهري و مدني و گسترش تصديگريهاي دولت در فرهنگ از جمله مواردي بود كه باعث شد تا نمايندگان مجلس شوراي
اسلامي يك روز كاري خود را به پرسش از وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي اختصاص دهند و در جلسهاي غيرعلني معضلات فرهنگي كشور

را بررسي كنند.

به گزارش خبرنگار ما، غلامعلي حدادعادل رئيس كميسيون فرهنگي، ستار هدايتخواه سخنگوي كميسيون فرهنگي، احمد توكلي رئيس
مركز پژوهشهاي مجلس شوراي اسلامي، علي مطهري عضو كميسيون فرهنگي، كاظم جلالي سخنگوي كميسيون امنيت ملي،
محمدتقي رهبر رئيس فراكسيون روحانيون، لاله افتخاري عضو فراكسيون زنان و رئيس فراكسيون قرآن و عترت و جواد جهانگيرزاده

عضو كميسيون امنيت ملي از جمله نمايندگاني بودند كه روز گذشته در مجلس سخن گفتند.

علي لاريجاني، رئيس مجلس شوراي اسلامي هم پس از پايان جلسه غيرعلني ضمن پربار توصيف كردن اين جلسه گفت: اميدواريم
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي به اظهارات ناصحانه نمايندگان توجه لازم را داشته باشد و قرار بر اين شد كه در ماههاي آينده گزارشي

در مورد پيگيري مسائل مطرح شده در اين جلسه ارائه شود.

اما آنطور كه سيد جلال يحييزاده، عضو كميسيون فرهنگي مجلس ميگويد عمده انتقادات نمايندگان مردم در اين جلسه مربوط به
وضعيت سينما و فيلمهاي سينمايي بوده است.

به گفته او در اين جلسه برخي نمايندگان اعلام كردند كه بسياري از فيلمهاي سينمايي كه با پول بيتالمال ساخته ميشود مسيري را
طي ميكند كه در راستاي اهداف دشمنان ماست و خواستار افزايش نظارت وزارت ارشاد و سينماها شدند.

نكتهاي كه هادي قوامي ديگر نماينده مجلس هم آن را مورد اشاره قرار داد و گفت: در اين جلسه اعلام شد كه در بسياري از فيلمهاي
سينمايي، مسائل اصلي جامعه منعكس نميشود و بسياري از فيلمها با اصول فرهنگي كشور زاويه دارند.

او ادامه داد: نمايندگان در اين جلسه انتقاداتي هم پيرامون عدم رعايت برخي از مسائل شرعي در فيلمهاي ساخته شده، مطرح كردند
و گفتند كه تا حدودي مسائل شرعي در فيلمهايي كه ساخته ميشود رعايت نميشود.

قوامي افزود: تدوين قوانيني براي جلوگيري از قاچاق فيلمهاي سينمايي هم از مهمترين نكاتي بود كه نمايندگان در صحن علني
مجلس بر آن تاكيد كردند.

اما آنطور كه بهروز جعفري دبير كميسيون فرهنگي مجلس ميگويد در اين جلسه همچنين علي مطهري نماينده مردم تهران بر
استفاده از زبان فارسي در فضاي شهري و مدني تاكيد و از استفاده اسامي خارجي در فروشگاهها انتقاد كرده است.

غلامعلي حدادعادل هم نكاتي را در ارتباط با جا به جايي مديران در وزارت ارشاد مطرح كرده و خواستار بهكارگيري مسوولان متعهد و
توانا در بخش فرهنگي شده و البته گلايههايي را در اين زمينه مطرح كرده است.

به گفته جعفري در اين جلسه مصطفي كواكبيان هم از ضرورت مسووليت اسفنديار رحيممشايي به عنوان رئيس كميسيون فرهنگي
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دولت پرسيده و تاكيد كرده كه با وجود وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي چرا بايد رئيس كميسيون فرهنگي دولت شخص ديگري باشد؟!

اما سهم اندك گزارشها و گفتوگوهاي ديروز به پاسخهاي وزير اختصاص داشت و يحييزاده با اشاره به دفاعيات وزير ارشاد در اين
جلسه غير علني گفت: حسيني از رويكرد منتقدانه و يكجانبه نمايندگان در عرصه فرهنگ گلايه كرد و در خصوص اقدامات مثبت وزارت

ارشاد در توليد فيلمهاي ضد صهيونيستي و فرهنگي نيز گزارشي ارائه داد.

بهروز جعفري هم در مورد پاسخ وزير به كواكبيان گفت: حسيني گفت كه صلاح بر اين بوده است كه آقاي مشايي رياست كميسيون
فرهنگي دولت را بر عهده داشته باشد، اما سياستهاي فرهنگي آنجا تصويب نميشود.

البته خبرنگار جامجم تلاش كرد تا با وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي هم گفتوگويي داشته باشد كه به علت حضور سيد محمد حسيني
در جلسه هيات دولت امكانپذير نشد.
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